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    עובדים וקוראים יקרים,
נגיף הקורונה. עלינו לחוש תחושת גאווה על פעילותנו לאורך השנה  נגד  שנת 2020 הסתיימה בתקווה לימים חדשים של שגרה עם מציאת החיסון 

במהלכה שערי צדק הוביל בטיפול במטופלי קורונה תוך שמירה על רמת טיפול ואנושיות גבוהות ביותר.
הובלנו - בזכותכם. בזכות הפעולה המשותפת. הובלנו בגלל אמון הציבור בנו, בעיר שהתחלואה בה הגבוהה ביותר. 

לצד זאת בשבועות האחרונים ועם בניית תקציב לשנת 2021 החלטנו לפתוח במחאה על חוסר השיוויון בתקצובנו. המדינה תומכת בחמישה מיליארד ₪ 
בבתי החולים הממשלתיים ובאלו של קופות החולים, בעוד ששבעת בתי החולים הציבוריים-עצמאיים המטפלים בכ-2 מיליון מטופלים זוכים מתוך סכום 

זה להקצאה נמוכה ביותר: 200 מליון ₪ בלבד לשביעייה כולה! 

בשנת 2020 קיבלנו תמיכות רבות כדי שנוכל לתת טיפול מיטבי וסיימנו מאוזנים. חשוב להבהיר - לשערי צדק חוסן כלכלי, אך כדי שנוכל להמשיך 
ולהעניק את הטיפול המיטבי לכל מטופל, עם כל האמצעים הדרושים לנו, החלטנו שלא נאפשר עוד את העיוות ארוך השנים ונידרש להשוואת התמיכות 
שנותנת המדינה והצלחנו. עיתוי המאבק מורכב שכן הקשב הניהולי של כולנו היה למצוקת המגיפה, אך אנו נדרשנו לו. בגליון הבא תוכלו לקרוא בהרחבה 

על הצעדים שננקטו ועל ההישגים.

הנהלת שערי צדק תמכה במאבק, ראשי הוועדים תמכו בו כמו גם הדירקטוריון; הגיבוי של כולכם היה חשוב. נשמור על האיתנות הכלכלית, ונדאג להמשיך 
לתת את הטיפול מיטבי והחמלתי.

זהו שבוע קשה מבחינה רפואית. אך אנו רואים אור בקצה המגיפה.
היו גאים במה שנעשה השנה. טיפלנו בעשרות אלפי מטופלים באופן מקצועי וראוי. נמשיך לעשות עבודה מצוינת. יחד.

דבר מנכ״ל

בברכת בריאות טובה, 
עופר מרין

דצמבר-ינוארבשערינו

גליון 
18 מס׳

נלחמנו יחד בגבורה בחזית עולמית בנגיף הקורונה
במחלקות הכתר בשערי צדק אושפזו למעלה מ-3,400 חולי קורונה, הוענקו 1,225,284 
 2,082,144 חלוקים,   1,121,276 מגן,  ב-142,041 משקפי  שימוש  נעשה  הנשמה,  שעות 

מסכות, 50,950 סרבלים ו-140,423 כפפות.
עם פרוץ המגפה בארץ עמדו צוותי שערי צדק בחזית תוך מתן טיפול מקצועי ואמפטי. 
הוקמו מחלקות כתר כולל טיפול נמרץ, מיון ביולוגי ענק, כתר ילדים ומחלקות אשפוז 

נוספות.
בנוסף, הקים שערי צדק את מאגר הביו-בנק הגדול בארץ לדגימות דם של חולי קורונה 
לצורכי מחקר. הוקמה מעבדה לאבחון מטופלים עם COVID 19, הוקם מערך ייעוץ 
באמצעות טלרפואה, נפתחו מרפאות למעקב וטיפול במבוגרים ובילדים שחלו בקורונה, 

ומרפאת מעקב למבוגרים וילדים שהחלימו.
קורונה  חולי  של  במצבם  ירידה  של  מוקדם  לזיהוי  מחקר  הוביל  צדק  שערי  כן,  כמו 
באמצעות דגימות דם בשיתוף פעולה עם חברת Sight, ומחקר בין לאומי נוסף לאיסוף 
מדדים חיוניים ללא מגע פיזי בחדר המיון בשערי צדק. שיתוף פעולה עם המכון הביולוגי 

הוביל לפיתוח מחקר לאיתור חולי קורונה באמצעות דגימת נשיפה.
בחדרי  השוטפת  הפעילות  נמשכה  הכתר  במחלקות  השעון  סביב  לטיפול  במקביל 
הניתוח, הלידות, מחלקות האשפוז ומרפאות החוץ בבית החולים ונרשמו שיאים חדשים 

בתחום הטיפול והמחקר.

הראשונים להתחסן
מתחם החיסונים לצוותים הוקם במקום בו מחלקת הכתר הראשונה בירושלים נפתחה. 
עד כה חוסנו בשערי צדק רוב צוותי הרפואה ובני משפחתם מדרגה ראשונה. המתחם 

הועבר למשכנו החדש בקומה 5. מבצע החיסונים עדיין בעיצומו.

המשכנו להוביל
התינוקות  כל  בישראל,  לראשונה   - העולמי  הילדים  רופאי  ארגון  להמלצת  בהתאם 
לשינה  המסייעים  ייעודים  שינה  בשקי  מולבשים  צדק  שערי  הרפואי  במרכז  שנולדים 

בטוחה יותר ולמניעת  סיכון למוות בעריסה.            
ניתוח רובוטי לתיקון היצרות  ניתוחי הילדים: לראשונה בארץ  ביצענו מהפכה בתחום 

במוצא אגן הכלייה בתינוק בן חודשיים וחצי בוצע בשערי צדק.
הבריאות.  משרד  של  הרישוי  בקרת  את  בהצלחה  עבר  צדק  שערי  הרפואי  המרכז 
עומד  צדק  שערי  הרפואי  המרכז  כי  הבריאות  משרד  בכירי  ציינו  המבדק  בסיכום 
ומקצועי  איכותי  שירות  נותן  ביותר,  הגבוהים  והמקצועיים  הרפואיים  בסטנדרטים 

למטופלים ועומד בחזית הרפואה בישראל.

לכבוד השנה האזרחית החדשה, צפו בסרטון סיכום 
השנה שקשה יהיה לכולנו לשכוח 

לחצו לצפייה

איזו שנה 
הייתה לנו... 

שמרנו על קשר עם הקהילה
צה"ל  של  שדה  חולים  בית  פעילות  את  הובילו  צדק  שערי  של  והאחיות  הרופאים 
במסגרת התרגיל הבינלאומי IPRED VI; עיטור יקיר ירושלים הוענק לרב פרופ' אברהם 
שטיינברג מהמרכז הרפואי שערי צדק; ריינה אביטבול המתנדבת המיתולוגית של שערי 
במרכז  לאומי  שירות  מתנדבת  לוי,  יראה  החולים;  בית  לכבוד  משואה  הדליקה  צדק 
הרפואי שערי צדק שהתנדבה לטפל בחולי קורונה זכתה באות נשיא המדינה למתנדב.

בימים אלה נמשכות העבודות על תכנית האב הכוללת חניון ענק ומרכז מסחרי חדש, 
מיון מתקדם בתכנון חדשני ומרכז רדיותרפיה. 

נמשיך לשרת באהבה ולהעניק טיפול מיטבי לכלל המטופלים 
גם בשנת 2021 ובשנים הבאות!

סוגרים שנה
מיוחדת במינה

המרכז הרפואי שערי צדק מציין את שנת 2020 עם הישגים משמעותיים 
בתחום הטיפול, המחקר והבנייה, לצד היותו בחזית המאבק בנגיף הקורונה. 

הנה כמה מהרגעים המשמעותיים שלנו:

https://www.facebook.com/ShaareZedekJmHebrew/videos/2725915301055166


אש  נחמן  פרופ׳  הקורונה,  פרוייקטור  את  אירח  צדק  שערי  הרפואי  המרכז       
במחלקות הכתר.

בביקורו הצטרף פרופ׳ אש לישיבת המטה הקורונה של המרכז הרפואי ועודכן בממדי 
התחלואה בכלל בית החולים והמטופלים במחלקות הכתר.

בנוסף, סיירו יחד פרופ׳ אש, פרופ׳ מרין והגב' גלי וייס בחמ״ל מחלקת הכתר החדשה 
במרכז הרפואי.

בשל  חולים.  של  גבוה  ומספר  עומס  עם  בגבורה  ומתמודדים  בחזית,  ממש  ״אתם 
כל  לכם על  להודות  רוצה  "אני  רבים.  בפני אתגרים  ניצבים  התחלואה המהירה אתם 
התקופה הזאת בה אתם עושים עבודת קודש להצלת חיי אדם מדי יום ביומו, לא תמיד 
בתנאים מיטביים. אני מחזק את ידכם ומקווה שנוכל לצאת מהמגפה הזאת בחודשים 

הקרובים״, ציין פרופ׳ אש.
לטפל  המגפה  מתחילת  נרתם  צדק  ״שערי  צדק:  שערי  מנכ״ל  מרין,  עופר  פרופ׳ 
באוכלוסיית ירושלים שמהווה 20% מכלל הנדבקים בארץ. אנו נלחמים מדי יום על כך 
שכלל המטופלים בבית החולים יקבלו טיפול מיטבי בסטנדרט הגבוה ביותר שאפשר. 
לצד זאת, ממשיכים לגייס ולהסב צוותים לטובת הטיפול בחולי קורונה. אנו מקווים שעם 

פרופ' אש ופרופ' מרין.הגעת החיסונים והסגר המהודק נצליח יחד למגר את המגפה״.

פרוייקטור הקורונה פרופ' נחמן אש בביקור במחלקות הכתר בשערי צדק "אנו רואים את התחלואה הגבוהה ואת המסירות 
של הצוותים שעומדים בחזית המאבק בקורונה״

ביקור פרוייקטור הקורונה במחלקות הכתר

מדליקת המשואה, ריינה אבוטבול בת ה-92 המתנדבת המיתולוגית 
בשערי צדק התחסנה וקוראת לכולם לצאת ולהתחסן!

השונות  במחלקות  שנים  עשרה  משמונה  למעלה  התנדבה  ריינה 
גאה  "אני  בהתרגשות,  ומספרת  המגפה  פרוץ  עד  הרפואי  במרכז 
ושמחה להיות כאן היום ולייצג בפעם השנייה את שערי צדק בכבוד. 
הצוותים כאן עובדים קשה כבר הרבה זמן בשביל הבריאות של כולנו. 
סגורים  להיות  לנו  נמאס  גם.  וילכו להתחסן  יראו  מקווה שכולם  אני 
לנו,  החשובים  הדברים  אל  לשגרה  לחזור  רוצים  ואנחנו  בבית 

המשפחה, הבריאות והפרנסה".
פרופ' עופר מרין, מנכ"ל המרכז הרפואי שאירח אותה במתחם ברך 
על הצעד ואמר "ריינה התנדבה במסירות מדי יום במחלקות השונות 
מתוך  החיסונים  במתחם  אותה  פוגשים  אנו  היום  הרפואי.  במרכז 
אחרים  ולעודד  דוגמה  לשמש  אותה  שמאפיינת  השליחות  תחושת 
בריינה,  גאים  ואנו  צדק  בשערי  ההתנדבותית  הרוח  זוהי  להתחסן. 
מקווים לפגוש אותה שוב בקרוב במחלקות ומאחלים לה עוד שנים 

רבות של עשייה חיובית ושל בריאות".

צפו בריאיון ששודר ב'תכנית חיסכון' עם קרן מרציאנו
ריינה מתחסנת ע"י סיגל מזרחי, מפקחת קלינית, בליווי פרופ' עופר מרין, מנכ"ל שערי צדק.

כתבת 'ישראל היום' הצטרפה ליום במחלקת הקורונה בשערי צדק, וליוותה את 
הצוותים הרפואיים המסורים שלא מוותרים על אף מטופל. 

לחצו על הקישור והכירו את הצוותים הלוחמים

לכבוד השנה האזרחית החדשה, צפו בסרטון סיכום 
השנה שקשה יהיה לכולנו לשכוח 

משפחות שערי צדק - אוכלות בסג(ד)ר

תחרות הצלחת המנצחת
צלמו צלחת של ארוחה בביתכם. שתפו בהכנתה כמה מבני הבית.

על הצלחת להכיל:

דגנים מלאים או מאפים מקמח מלא

חלבון (מן החי או מן הצומח)

ירק (חי או מבושל)

שומן טבעי כגון שמן זית, טחינה, אבוקדו, אגוזים וכד'

שלחו את התמונה בוואטסאפ: 02-5645234

ציינו את שמכם המלא, שם המחלקה ותפקידכם.

בגליון הבא יפורסמו התמונות המנצחות.

מדברות מהבטן - המחלקה לתזונה ודיאטה

https://www.israelhayom.co.il/article/835621
https://www.facebook.com/ShaareZedekJmHebrew


ד"ר דביר ואנט קרון.

סכין בלב 
לראשונה בעולם: מומחי מערך הלב בשערי צדק החדירו סכין ללבה 

של בת 96 דרך כלי הדם

בתחום  היסטורי  רגע  החודש  ציינו  צדק  שערי  הרפואי  במרכז  הצנתורים  במערך 
הקרדיולוגיה, בניתוח לב שבוצע לראשונה בעולם, בצנתור.

הניתוח בוצע באמצעות פיתוח ישראלי חדש; סכין זעירה בגודל מילימטרים ספורים, 
המוחדרת בצנתור ומאפשרת לנתח דרך הצנתר מבלי להפסיק את פעילות הלב. 
את הסכין פיתחו מומחי הלב של שערי צדק, בהובלת ד"ר דני דביר, מנהל יחידת 
הצנתורים, מומחה בינ״ל בשיטות צנתוריות ייחודיות, בשיתוף עם חברת פיקארדיה 

הישראלית.
אנט קרון בת ה-96, שעברה את הניתוח הראשון מסוגו בעולם אובחנה עם חסימה 
במסתם הלב שגרמה להידרדרות ביכולת התפקוד שלה וסיכנה את חייה. מומחים 
רבים סרבו לנתחה מפאת גילה ובצנתור לא ניתן היה לטפל בה ללא הפיתוח החדש, 
ויותר.  יותר  "הגעתי למצב שבו פעולות שיכולתי לבצע בקלות בעבר הפכו קשות 
פניתי למספר רופאים בארץ אך לכולם הייתה אותה התשובה, עדיף להישאר עם 

החסימה ולא להסתכן". 

לדברי ד"ר דביר במהלך צנתור להשתלת מסתם לב, עלי המסתם מוסתים הצידה 
למסתם,  בסמוך  ממש  נמצאים  הלב  עורקי  בהם  בחולים  החדש.  המסתם  ידי  על 
העלים שידחפו עלולים לחסום את הזרימה ללב ולגרום להתקף לב מסוכן. כך ישנה 

אוכלוסיית מטופלים גדולה שנותרה ללא טיפול מתאים.
"נדרשנו לחשוב איך לחתוך את העלה העלול לגרום לסיבוך ופיתחנו סכין מתקפלת 
קטנה בגודל מספר מילימטרים שניתן להחדיר ללב דרך כלי הדם ולבצע את הניתוח 
פתרונות  של  קשת  משלים  החדש  "הפיתוח  דביר.  ד"ר  מציין  מרבית".  בזהירות 

ייחודיים לתחום צנתורי הלב ומקדם אותו לעידן בו כל האפשרויות פתוחות". 
ותוכל לשוב לפעילות מלאה  48 שעות מתום הניתוח  אנט שוחררה לביתה בתוך 
"עולם  ממש,  של  בבשורה  מדובר  נוספים  רבים  ומטופלים  אנט  בשביל  בקרוב. 
לחיי התחלתי בעבודתי  ה-30  כך בשנים האחרונות. בשנות  כל  הרפואה התפתח 
לבצע  אפשר  היום  ביותר.  בסיסית  הייתה  אז  הרפואה  בתחומי  החלוקה  כאחות, 
פעולות מורכבות ללא חיתוך, זה פשוט מדהים! הודות לטיפול החדשני הזה אוכל 
אני מתגעגעת  והליכה קלה.  כמו שחייה  ביצעתי  אותן  ולבצע את הפעולות  לשוב 
נפלא.  אני מרגישה  ולהתחסן.  לכולם לצאת  וקוראת  והילדים,  הנכדים  לבלות עם 
לשגרה",  לשוב  כדי  זאת  לעשות  כולם  את  ומזמינה  אתחסן  אני  גם  הבא  בשבוע 

סיכמה גב' קרון.

 FEMI הרפואה מרחוק של  עם פלטפורמת  לאוויר  עלה  צדק  הרפואי שערי  המרכז 
המאפשרת קיום של-80% מהאינטראקציות בין מטופל לרופא באמצעות כלי הרפואה 
מרחוק. במסגרת השירות החדש, גם שירותי טרום ניתוח של שערי צדק יוכלו להתבצע 

מרחוק ללא הגעה פיזית של הפציינטים לבתי החולים.
משבר הקורונה מחייב את בתי החולים להעביר יותר ויותר שירותי רפואה לפלטפורמות 
את  להקטין  מנת  על  ומטופלים  רופאים  בין  הפיזי  המגע  לצמצום  ולפעול  דיגיטליות 

הסיכון להדבקה בנגיף – מבלי לפגוע כמובן באיכות הטיפול או הייעוץ הרפואי. 
כחלק משדרוג השירותים למטופל והצורך להמשיך ולקיים טיפולים וניתוחים גם עם 
החרפת משבר הקורונה, יזם המרכז הרפואי שערי צדק הקמת מערך שירותי רפואי 
מבצע  השירות  את  שלו.  החוץ  ומרפאות  המטפלים  הרופאים,  לכלל  ליין  און  מרחוק 
את התשתית  פמי שהקימה  של  מרחוק  הרפואה  פלטפורמת  באמצעות  צדק  שערי 
הלאומית בישראל לרפואה מרחוק עבור גופים רבים במערכת הבריאות המאפשרת 

קיום של-80% מהאינטראקציות בין מטופל לרופא באמצעות כלי הרפואה מרחוק.

טכנולוגיה וחדשנות
אגף מערכות מידע

צורך  ללא  למטופלים  און-ליין  שירות  להעניק  צדק  לרופאי שערי  המערכת מאפשרת 
לניתוח  הכנה  הליך  מתאפשר  בנוסף,  החוץ.  מרפאות  או  החולים  לבית  פיזית  בהגעה 
ומעקב לאחר הניתוח מרחוק. המערכת מאפשרת צמצום הצורך בהגעה למרכז הרפואי 

או מגע פיזי בין מטופלים לרופאים ומטפלים.
שימי בן ברוך סמנכ"ל הטכנולוגיות של שערי צדק: "כחלק מהטרנספורמציה הדיגיטלית 
והמהפכה הטכנולוגית שעובר המרכז הרפואי שערי צדק חשוב לנו לשים את המטופל 
להמשיך  אפשרות  לנו  ניתנה  פמי  חברת  של  המאובטח  הפתרון  באמצעות  במרכז. 
ישירות  למטופלים  גם  הרפואי  המרכז  של  המתקדמים  הרפואה  שירותי  את  להנגיש 
מביתם. הבחירה בפמי מאפשרת לרופאים פלטפורמה אחודה המחוברת בממשקים 
מלאים לרשת בית החולים תוך כדי שמירה על רמות אבטחת מידע גבוהות כמקובל 

בעולמות הרפואה.
כגון  אחרים  מתקדמים  טלרפואה  לעולמות  השירות  להרחבת  תכנית  ישנה  בהמשך 

ביצוע בדיקות מהבית והעברת מדדים ישירות לרופאים בפלטפורמות מרוחקות."

בשערי צדק החלו בפרוייקט ׳לגעת באפס׳ להורדת שיעור הזיהומים בפגיה. ד״ר משכית בר מאיר, מנהלת היחידה למניעת מחלות 
זיהומיות בשערי צדק מספרת על התהליך שנעשה בשערי צדק להורדת שיעור הזיהומים

מאחורי המטוש - המחלקה למניעת מחלות זיהומיות

בשנים האחרונות התעוררה מודעות לכך ששיעור הזיהומים ביחידות טיפול נמרץ באופן 
כללי ובפגיות במיוחד, גבוה במדינת ישראל בהשוואה לסטנדרטים העולמיים.

הפגיות במדינת ישראל החלו להשתתף בפרויקט ארצי ששמו "לגעת באפס" ומטרתו 
ושיעורי הזיהומים הקשורים בצנתרים מרכזיים בפרט  הורדת שיעורי הזיהומים בכלל 

לרמה הנמוכה ביותר האפשרית (שואפים לאפס).
במסגרת זו מתבצעים דיווחים חודשיים למערכת מידע ארצית על כל מקרי אלח הדם 

ומבוצע תחקיר פרטני על כל מקרה. 
בשערי צדק מדי חודש מתכנס צוות הפגייה יחד עם צוות היחידה למחלות זיהומיות על 

מנת ללמוד מהמקרים ולדון בדרכי שיפור ומניעה.
במסגרת פרויקט 'שואפים לאפס' בשערי צדק בוצעו תצפיות של האחיות על תקינות 
על  הפיקוח  שיפור  מרכזיים,  צנתרים  הכנסת  דרך  על  תצפיות  הפריפריים,  העירויים 

פתיחת צנתרים, מתן תרופות בצנתרים מרכזיים ועוד.
בעיניי ההישג המרכזי של התוכנית הוא ההבנה שזיהומים בפגיה אינם "רע הכרחי", וגם 

אם לא ניתן למנוע אותו באופן מוחלט, אסור לקבל אותו כתופעה "טבעית".
מובן שהטיפול בפגים צעירים מאד, או בתינוקות עם מומים מולדים קשים, גם אם הוא 
זאת,  עם  האינטנסיבי.  לטיפול  נלווית  בתחלואה  כרוך  תמיד  מושלמת,  בצורה  נעשה 
הצורך לתחקר ולתת לעצמנו דין וחשבון על כל מקרה של זיהום, הוכיח את עצמו והביא 

האחרונות. בשנים  שלנו  בפגיה  הזיהומים  בשיעור  ניכרת  ולירידה  משמעותי  לשיפור 
ניטור  הסיזיפית של  ולהמשיך בעבודה  זרי הדפנה  על  לנוח  לא  הוא  האתגר המרכזי 

זיהומים, למידה מהם ושיפור מתמיד. 



לראשונה בשערי צדק הוקפאה רקמת שחלה לנערה. 
בת ה-15 תוכל להרות במסגרת שימור פוריות רפואי 

       במרכז הרפואי שערי צדק החלו בביצוע הקפאת רקמת שחלה במטופלות אונקולוגיות 
הצפויות לעבור טיפולי כימותרפיה. הדגימה הראשונה שהוקפאה היא של נערה בת 15 
שאובחנה כחולה מלוקמיה ועתידה לעבור בקרוב טיפולים כימותרפיים שעלולים לפגוע 
בתפקוד השחלות. לאחר שתחלים וכשתהיה מעוניינת להרות, יהיה ניתן לבצע השתלה של 

המקטעים שהוקפאו ובכך לאפשר חזרה של התפקוד ההורמונלי השחלתי והשגת הריון.
ידי צוות רב תחומי במרכז הרפואי שערי צדק בהובלת המחלקה  הפעולה בוצעה על 
בן עמי, בשיתוף מחלקות  בניהולו של פרופ' עידו  לפוריות במרכז הרפואי שערי צדק 

המטולוגיה, אונקולוגיה, גינקולוגיה ופתולוגיה.
אחת  של  כריתה  בהצלחה  ביצענו  תחומי   רב  צוות  ועבודת  פעולה  לשיתוף  "הודות 
מהשחלות של הנערה. לאחר מכן, בוצעה הקפאה של מקטעים מהשכבה החיצונית של 
השחלה, שם נמצאים הזקיקים והביציות הדרושים להשגת הריון בעתיד". מסביר מנהל 
שתוכל  ומקווים  הנערה,  של  להחלמתה  מייחלים  "אנו  עמי.  בן  עידו  פרופ'  המחלקה, 

להשיג בעתיד הריון בעזרת מקטעי השחלה שהוקפאו".
בריאות  לנשים  הן  העולם,  ברחבי  וגדלה  הולכת  פוריות  בשימור  לחשיבות  המודעות 
המעוניינות לשמור את האפשרות להרות בעתיד והן לנשים  עם מחלות רקע שעלולות 
הגדולה  הנה  צדק  בשערי  גופית  החוץ  ההפריה  יחידת  השחלתי.  בתפקוד  לפגוע 
הטכנולוגיות  היכולות  בשילוב  שהצטבר  הרב  הניסיון  בארץ.  ומהגדולות  בירושלים 
מהמתקדמות בעולם מסייעים למטופלים במרכז הרפואי להגשים את חלומם להורות. 
שותפים  להיות  לנו  המאפשר  פריון  לשימור  אפשרויות  מגוון  לנו  שיש  שמחים  אנחנו 

לאתגרים בפניהם מתמודדים המטופלים בדרכם להשגת הריון".

משפחת ירושלמי.

אסתר ברנשטיין, ד"ר שושנה זווין, ד"ר שמואל זימרמן עם אהרון וגדליה, חתנו.

הלילה שהתחיל במחלקה הקרדיולוגית 
נגמר במחלקת היולדות

רותם ירושלמי הייתה בשבוע ה-42 להריונה כאשר עומר, בן זוגה החל לחוש ברע, 
בדופק, הם  ירידה משמעותית  ומחמיר עם  הולך  כשראו השניים שמצבו של עומר 
הגיעו בדחיפות למיון שערי צדק. בדיקות מקיפות שבוצעו על ידי רופאי המחלקה 
הראו כי קוצב לב דפיברילטור אשר עומר נושא עמו עקב מחלת לב שעומר מאובחן 
עמה גרמה להפרעת קצב והפעילה באופן שגוי את קוצב הלב. עומר הועבר להמשך 

בדיקות ולהשגחה במחלקה הקרדיולוגית במרכז הרפואי.

בשל  בכבדות  ונושמת  לצדו  יושבת  רותם  הקרדיולוגית,  במחלקה  שוכב  שעומר  בזמן 
הריונה המתקדם. הצירים לא איחרו לבוא וכשהצוות ראה שהצירים נעשים תכופים יותר 
ויותר הוא לא נשאר אדיש למצבה ודאג לה גם למיטה באותו החדר. "זו הייתה תחושת 
עומר.  מספר  היולדות".  מחלקת  נמצאת  מתחת  שקומה  ידענו  כי  משונה  רווחה 
"כשהצירים התגברו, אני התנתקתי מהמוניטור וירדנו שנינו לחדר הלידה, שם קיבלו אותנו 
מיד ללידה. בתוך שעתיים מרגע כניסתה של רותם לחדר הלידה, נולד בננו השני. הצוות 
ואז החזירו אותי למחלקה להמשך בדיקות. שיתוף  יחד  לנו כמה שעות להתרגש  נתן 
הפעולה המדהים של הצוות אפשר לנו להיות אחד ליד השנייה כמעט לאורך כל הלילה".
עומר שוחרר מהמחלקה במצב טוב כבר באותו הבוקר והגיע מיד לבלות לצדם של בנו 
ובת זוגו. כעבור יומיים יצאו יחד בני הזוג עם הרך הנולד, עם המלצות מהקרדיולוג ועם 

סיפור לידה ייחודי שיוכלו לספר לנכדים.

הנס של אהרון
לאחר שהרופאים בשערי צדק נלחמו על חייו בשל סיבוך נדיר 

של נגיף הקורונה אהרון שב לעמוד על רגליו 
בנגיף הקורונה במהלך  נדבק  מירושלים  רוממה  55 משכונת  בן  יעקובוביץ  אהרון 
החגים בתחילתו של הגל השני. הוא שהה בביתו כשהוא סובל מחום גבוהה וקשיי 
נשימה. כשבני משפחתו ראו שמצבו הולך ומידרדר הם הזעיקו מד"א שהבהיל אותו 
באופן מידי למחלקת הקורונה בשערי צדק. בדיקת הדמיה שנעשתה בבית החולים 
הדגימה דלקת ריאות קשה שנגרמה על ידי הנגיף, כאשר ישנו חשש כבד לחייו. הוא 
אושפז במשך חודש ימים כשהוא מורדם ומונשם במחלקה לטיפול נמרץ כתר. מצבו 
של אהרון הלך והידרדר והצוות ביצע בו החייאה. לאחר שהצוות הצליח לייצב את 
מצבו הוא נשאר מורדם ומונשם ובזמן הזה בתו הצעירה נישאה כשהצוות השמיע לו 

את החופה דרך הטלפון הנייד.
"אינני זוכר הרבה מרגעי האשפוז במחלקה. אני כן זוכר שהתפללתי לצאת מזה 
ולשוב לחיק המשפחה ושהצוות התנהג במסירות נפלאה ועשה הכול כדי שלא 
ארגיש לבד כולל מתן כניסה למתנדבים ולמשפחה במחלקת כתר". מספר אהרון. 
להשם  בהודיה  לי  סיפרו  וכשהתעוררתי  לחיי  חששו  כולם  המשפחה  "בני 

שפספסתי את חתונת בתי אבל הרווחתי את חיי בחזרה". מספר אהרון.
ד"ר יגאל הלביץ, רופא בכיר במחלקה לטיפול נמרץ בשערי צדק: "הגיע אלינו בן 
אדם צעיר עם משפחה גדולה שמחכה לו וכל הצוות של שערי צדק התגייס כדי 
להחזיר אותו לחיק המשפחה. בספרות הרפואית אחוזי ההישרדות לחולי קורונה 
במצב  מזה  יצא  שאהרון  שמחים  מאוד  אנו  ביותר.  נמוכים  הם  החייאה  שעברו 

קוגנטיבי מצוין וללא נזקים".
אינטנסיבי  היה  באהרון  "הטיפול  ב':  פנימית  מחלקה  מנהלת  זווין,  שושנה  ד"ר 
וצוותים רבים עשו את המרב כדי להחזיר אותו למצב בריאותי תקין. לאחר מספר 
פעמים בהם נשקפה סכנה ממשית לחייו הוא התאושש ועבר למחלקה הפנימית. 
מבחינה  מאוד  התקדם  פיזיותרפיה  ובעזרת  השתפר,  הנשימתי  מצבו  בהדרגה 

תפקודית".

חודשים  לאחר שלושה  בחיק המשפחה  לבלות  לביתו  לשוב  בקרוב  יוכל  אהרון 
קריטיים של אשפוז במרכז הרפואי וצפוי לו שיקום של מספר חודשים.

"כולי הודיה ותפילה לקדוש ברוך הוא על החיים וכן אני מלא ברגשי תודה לצוות 
סעד  יו"ר  פריד  מוטי  לרב  כן  כמו  בי,  הצוות שטיפלו  אנשי  לכל  חיי,  את  שהציל 
ומרפא שכולם יחד עשו הכל כדי שאצא מכאן בסייעתא דשמיא בריא ושלם. היום 
אני משתחרר מבית החולים לשיקום בתחושה טובה, זהו ממש נס שאני חי". כך 

מסכם אהרון.



שיתופי פעולה במרכז החדשנות 
מרכז החדשנות של שערי צדק נפתח לפני כשנתיים ומרכז את כל שיתופי הפעולה 

של המרכז הרפואי בתחום הבריאות הדיגיטלית. 
תחת מדעית שערי צדק, מרכז החדשנות משלב ידיים עם חברות מסחריות בשיתופי 
וסנסורים בתנאים  ולידציות של מערכות  ביצוע  כולל  ומגוונים  פעולה מסוגים רבים 
קליניים אמתיים, הנגשת מידע רפואי (big data) תוך שמירה על חסיון פרטי מטופל, 

ליווי וייעוץ בפיתוח מוצר, וכן פיתוח משותף של מוצרים דיגיטליים חדשים.

שינויים בתאי הדם של חולי קורונה
השבוע הסתיים מחקר משותף עם חברת Sight Diagnostics אשר עסק בזיהוי 
קורונה.  חולי  של  דם  בתאי  המורפולוגי  השינוי  של  זיהוי  ידי  על  קורונה  חולי  של 
וכן   (Machine Vision) מכונה  בראיית  שמשתמש  מכשיר  פיתחה  החברה 
(Artificial Intelligence) על מנת לזהות את  באלגוריתמים של בינה מלאכותית 
השינויים בצורה ומבנה של תאי דם וכך תוכל בעתיד לזהות את המחלה. המחקר 
התבצע בשיתוף אגף המעבדות בהובלתה של נורית אלגור והמעבדה ההמטולוגית 

בניהולה השוטף של ד"ר יוליה אברמוביץ.

מרכז חדשנות

מדדים במיון ללא מגע יד אדם
המבצעת  בישראל  פיתוח  מרכז  בעלת  יפנית  חברה   -  NEC חברת  של  מחקר 
אינטגרציה של מערכות שונות, לאו דווקא בתחום הבריאות. במחקר הנוכחי החברה 
בחנה מכשור חדש עם חיישנים המודדים דופק, קצב נשימה וחום גוף ללא מגע – 
במלר"ד  נערך  המחקר  המדדים.  לרישום  מרחוק  המכשיר  מול  עומד  המטופל 
הראשית  והאחות  דחופה  לרפואה  המחלקה  מנהל  זלוט,  טוד  ד"ר  עם  בשיתוף 

במחלקה, נעמה בגריש.  

ברכות לד"ר גלעד יהלום על זכיה במענק 
של הרשות לחדשנות 

זכה  צדק  בשערי  בכיר  נוירולוג  יהלום,  גלעד  ד"ר 
במענק מחקר של רשות החדשנות לביצוע מחקר 
בנושא אפיון חולי פרקינסון בעזרת הדמיה כמותית. 
המחקר נבחר ע"י חברת טבע למימון משותף עם 
הרשות לחדשנות, ויערך בשיתוף עם האוניברסיטה 
שנתיים  למשך  ניתן  המענק  בירושלים.  העברית 

ועומד על סך ₪600,000.  

מקדמים מחקר
- שיתוף פעולה עם המכון למדעי החיים של  י.ר.ח  ותכנית  קרן ש.מ.ש 

האוניברסיטה' העברית
החיים  למדעי  המכון  עם  חדש  אסטרטגי  פעולה  שיתוף  השקנו  אלו  בימים 
ש.מ.ש  קרן  חדשות.  תכניות  שתי  כולל  הפעולה  שיתוף  העברית.  באוניברסיטה 
מיועדת לתמוך בשיתופי פעולה בין רופאים/ות משערי צדק וחוקרים/ות מהמכון 
תכנית  היא  י.ר.ח  תכנית  קליני.  או  בסיסי,  מדעי,  מימון מחקר  ע"י  החיים  למדעי 
שיקדיש  צדק  בשערי  רופא/ה  עבור  קיום  מלגת  לממן  שמטרתה  רופא-חוקר 
אחרון  מועד  החיים.  למדעי  במכון  במעבדה  בעבודה  למחקר  מזמנו  כמחצית 

להגשה הוא ב-15.1.2021, מהרו להגיש מועמדות!
מידע נוסף נמצא באתר של הרשות למחקר ופיתוח. NEC מנהל המלר"ד, הד"ר טוד זלוט, עם נציגי חברת

הדמיית מכון הרדיותרפיה החדש.

ואונקולוגיה,  ריאות  פנימית,  ברפואה  מומחה  פלד,  פרופ' 
לסרטן  היחידה  את  הקים  בישראל,  האונקולוגים  ומבכירי 
שנים  משלוש  ולמעלה  בילינסון  הרפואי  במרכז  הריאות 
טרם  סורוקה,  חולים  בבית  האונקולוגי  המערך  את  ניהל 
הגעתו לשערי צדק. פרופ' פלד התמחה בתחום גידולי בית 

חזה בקולורדו שבארה"ב.
בחטיבת  שירת  האקדמית,  העתודה  בוגר  הוא  פלד  פרופ' 
הצנחנים כרופא הסיירת ובהמשך כרופא לוחם בשייטת 13. במהלך 
שירותו הצבאי עסק בין היתר בבנייה ועיצובה של תכנית בית הספר לרפואה "צמרת" 

באוניברסיטה העברית. 
פרופ' פלד הוא פרופ' מן המניין והנו הרופא הישראלי הראשון שחבר בהנהלת הוועד המנהל 
של ארגון סרטן הריאה הבינלאומי, בו כיהן גם כיו"ר הוועדה לאבחון מוקדם של מחלה זו.  
בנוסף, כיהן כיו"ר הוועדה לגידולי בית החזה באיגוד האירופי למחלות ריאה. פרופ' פלד נשוי 
ואב לשלושה ומתגורר בהוד השרון. פרופ' פלד הביא עמו עשייה מחקרית ענפה הכוללת 
מעל 20 מחקרים קליניים המאפשרים לכלל המטופלים התאמת טיפול מיטבית והנגשת 

טיפולים אשר טרם זמינים במסגרת רפואת השגרה.
מינויו של פרפ' פלד הוא חלק ממהלך רחב הכולל הקמת מרכז רדיותרפיה מתקדם 

שיהפוך את המערך האונקולוגי בשערי צדק למרכז מקיף ומתקדם בארץ.
המערך האונקולוגי במרכז הרפואי שערי צדק הוא מערך צומח ומתחדש המשרת את 
כלל תושבי ירושלים והסביבה. במערך מחלקת אשפוז, בית חולים יום לטיפולים שוטפים, 

מערך מרפאות נרחב, ובתוך כשנה, יחל במתן טיפולי קרינה מהמתקדמים בארץ. 

העיסוק  כלל תחומי  רב תחומי המקיף את  אגף  הינו  צדק  האונקולוגי בשערי  "האגף 
ובפרט בכל  יוצב בחזית העשייה בתחום מחלות הסרטן  ובעתיד הקרוב  באונקולוגיה 
והתאמת  מתקדמים  גנומיים  בכלים  שימוש  תוך  אישית  מותאמת  לרפואה  הקשור 
הטיפול הטוב ביותר והמתאים ביותר לכל אחד ממטופלינו. זהו אתגר נהדר ואני מתלהב 

להיות חלק מרכזי ממנו", אמר פרופ' פלד.
רויזמן,  לילה  ד"ר  צדק  פרופ' פלד, הצטרפה למרכז הסרטן המקיף בשערי  יחד עם 
פיתוחים  ובכללם  אישית  המותאמת  הרפואה  בתחום  והחקר  העשייה  לקידום 
טכנולוגיים ותרופות חדשות בתחום הסרטן.  ד"ר רויזמן מביאה עמה ניסיון רב שנים 
כיהנה כראש תחום  רויזמן  ופיתוח בתחום של רפואה מותאמת אישית. ד"ר  במחקר 
תפקידה  ובמסגרת  באוסטרליה,  מלבורן  באוניברסיטת  מבנית  לנוירוביולוגיה  היחידה 
של  בדיקות  פיתוח  הובילה  בילינסון  חולים  בבית  ביואינפורמטיקה  תחום  כמנהלת 
המחקר  תחום  את  סורוקה  חולים  בבית  רויזמן  ד"ר  ניהלה  כן,  כמו  נוזלית.  ביופסיה 
ד"ר  האונקולוגיה.  תחומי  בכלל  נגע  אשר  תחומי  רב  צוות  עם  באונקולוגיה  והפיתוח 
רויזמן שואפת להרחיב את היישום של טכנולוגיות המחקר בשערי צדק למען מטופלי 

הסרטן בישראל ובכלל.
מנכ"ל שערי צדק, פרופ' עופר מרין: "שערי צדק יהפוך בשנים הקרובות למרכז גדול 
ומוביל עם בניית מרכז הסרטן החדשני שיוקם בקרוב. מרכז הסרטן החדש יספק מענה 
מקיף ומוביל לכל תחומי הטיפול במחלת הסרטן כולל מכון רדיותרפיה, יחידת מחקר 
חדשנית, טיפול פליאטיבי ותת יחידות טיפול באונקולוגיה. הגעתו של פרופ' פלד יחד 
עם גיוס של מומחים נוספים לשערי צדק יציבו את שערי צדק בחזית הטיפול בתחום 

האונקולוגיה בארץ". 

מרחיבים את המערך האונקולוגי בשערי צדק: 
פרופ' ניר פלד, מונה למנהל האגף למחלות הסרטן והמערך האונקולוגי במרכז הרפואי שערי צדק

למעבר לאתר

https://madait.co.il/
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אנחנו מבקשים לייעד את הגיליון הבא של בשערינו לסיכום שנת 2020 ופתיחת שנת 2021.
נשמח שתעבירו אלינו טור קצר שיציין את רגעי השיא לשנת 2020 + אתגר לשנת 2021 וסיפור אנושי 

שתרצו לחלוק איתנו.
  aviraz@szmc.org.il :אנא שלחו בהקדם

עיצוב: פוליטי פרסום ואינטראקטיב

ד"ר אודיה בנט-בק
מנהלת יחידת 

אפילפסיה ילדים

לאה טייב 
ראש צוות

כירורגיה כללית

 עמית גולן
ראש צוות
פנימית ג'

ד"ר בועז פורר
מנהל היחידה לניתוחי 

אף וסינוסיטיס

פרופ' ניר פלד
מנהל האגף למחלות 
סרטן ומנהל המערך 

האונקולוגי

ד"ר מוריה מלכא
מ"מ מנהל יחידת 

פסיכיאטריה

אחים ואחיות יקרים
מגבלות  תחת  גם  לסייע  וממשיך  כתף  נותן  והאחיות  האחים  ועד  אלו  טרופים  בימים 

המשבר ופועל בעזרה ותמיכה לכל אחד ואחת מכם.
ועד האחים והאחיות נמצא במקום של נתינה ועשייה מאחורי הפרגוד. כולנו פועלים יחד 
בחזית להעניק טיפול מצוין לכלל המטופלים. אין מספיק מילים לתאר את העוצמה של 
כל אחד ואחת מכם  בזמנים מיוחדים אלו. בימים טרופים של חוסר שליטה, אנחנו העוגן 
היציב של הספינה, שומרים עליה מפני הגלים החזקים שהגיעו אלינו והפכו את המדינה 

ועולם שלם.
יחד אתכם נמשיך לעמוד לצד אתגרים חדשים של יצירתיות, קידמה, ניהול נכון ושקיפות.
גל שלישי וסגר שלישי אנחנו אתכם ולצדכם מאמינים בכם ומחזקים את ידכם וגאים בכם...

מקווים לימים חדשים של שגרה ובריאות.

נאווה עסיס, יו"ר ועד האחים והאחיות

דווקא אנחנו דווקא עכשיו אגף משאבי אנוש - סיכום 2020
שינוי  של  בתקופה  נמצאים  אנחנו  כמה  עד  לנו  הדגישה  הקורונה,  נגיף  התפרצות 
ואי-ודאות, ועד כמה חשוב ללמוד להסתגל לחיות עם שינוי. גם אנחנו במשאבי אנוש 

הבנו שהדגשים המרכזיים שלנו השנה צריכים להשתנות; 
תחת הסלוגן "דווקא אנחנו, דווקא עכשיו" שמנו למול עינינו מספר דגשים מרכזיים: 

דאגה לחיזוק החוסן והשלומות (Well being) של העובדים

תקשורת שקופה ופתוחה עם העובדים

שיפור השרות לעובדים ע"י דיגיטציה של תהליכים

מתן מענה מיידי לצרכי כח-אדם שעלו בעקבות גלי התפרצות הקורונה והסגרים 

עבודה על פי חוק

הפעולות שלנו לחיזוק החוסן והשלומות של העובדים נעשו במספר מישורים: הארגוני, 
המחלקתי והפרטני.  

נושאים  במגוון  משפחותיהם  ולבני  לעובדים  הרצאות   – "מחוברים"   - הארגוני  במישור 
בשעות הערב, הופעה של חנן בן ארי בחנוכה, קרן ערבות הדדית – קרן שאספה תרומות 

עובדים עבור תווי קניה לעובדים נזקקים, סדנאות יצירה לילדי העובדים בחנוכה ועוד.

ולבקשת  לצורך  (בהתאם  אורגניים*  לצוותים  חוסן  סדנאות   – המחלקתי  במישור 
הצוותים), סדנאות והרצאות ייעודיות לאחיות ולרופאי הכתרים, מיון ביולוגי וטיפול נמרץ, 

חלוקת תרומות  והוקרות לצוותים ופעילויות הפוגה מחלקתיות עם תיאטרון "פסיק".

במישור הפרטני – "בבידוד, אבל לא לבד" - שיחות טלפון ושמירת הקשר עם עובדים 
חולים ומבודדים ושליחת מתנות לבתי המבודדים וכן הפניית עובדים המרגישים מצוקה 

וזקוקים לייעוץ לעו"ס פרסונל*.

להיות  לעובדים  שחשוב  לנו  ברור  היה  הקורונה  פרוץ  עם   – ארגונית  פנים  תקשורת 
את  השקנו  כן  ועל  ועכשיו,  כאן  אמת,  בזמן  שקורה  מה  על  ומעודכנים  מיודעים 
מאז  ונגיש.  זמין  מהיר,  תקשורת  כערוץ  "בצדק",  שלנו,  ארגונית  הפנים  האפליקציה 
העובדים מקבלים עדכונים על הנעשה בבית החולים ברמה היומיומית, וכן עדכון מנכ"ל 
שמופץ בכל יום שישי. מעבר לעדכונים הצענו לעובדים תכנים נוספים, כגון: אפשרות 
בנושאי בריאות, קטעים  ובוובינרים שונים, טיפים  "מחוברים"  לצפייה חוזרת בהרצאות 
מהעיתונות הכתובה והאלקטרונית בנושא שערי צדק, הטבות שונות, העמקת ההיכרות 
עם עובדים במרכז הרפואי, מכרזים פנימיים, אפשרות למלא טפסים ולפתוח קריאות 

שרות למחלקות שונות ועוד ועוד. העדכונים ב"בצדק" זוכים למאות צפיות מידי יום.

דיגיטציה של תהליכים – אנו עושים מאמץ להפוך את השירותים שלנו לדיגיטליים, ובכך 
הטמעת  לדיגיטליים:  שהפכו  לתהליכים  דוגמאות  תגובה.  ומהירות  זמינות  לאפשר 
מערכת חילנט, תלוש שכר דיגיטלי, כניסה למערכת הלמידה "כוכב" מכל מחשב/טלפון 
דיגיטליים  וטפסים  שאלות  עם  משכורות,  למחלקת  כולל  אנוש,  למשאבי  פניה  נייד, 

לעדכון פרטים ב"בצדק" (מאות פניות ומעל 1,000 טפסים שמולאו).  

מתן מענה לצרכי כח אדם – השינויים התכופים במבנה ובהרכב של המחלקות, בעקבות 
בנוסף לכך, החל מהגל  מיידי.  עובדים באופן  וניוד  גיוס  חייב מתן מענה של  הקורונה, 
הראשון, הוקם מטה חרום קורונה, סוג של חמ"ל שאחראי על קבלת מטופלים ושחרורם 
פיקוד  מלון  בתי  הבריאות,  משרד  מד"א,  כגון  חוץ,  לגורמי  פנים  גורמי  בין  תיאום  ועל 
העורף, קופות חולים, בתי אבות, זק"א וכד'. בנוסף, במהלך הסגרים הוקמו מעונות לילדי 
עובדים בשיתוף עיריית ירושלים, אשר אפשרו לעשרות עובדים להגיע לעבודה, כשהם 

יודעים שילדיהם נמצאים בידיים טובות ומסורות.

עבודה על פי חוק – הדרכות מניעת הטרדה מינית למנהלים, במטרה לשמור על סביבת 
הרגולציה  למידת  לביצוע  קמפיין  והעובדות,  העובדים  לכל  ותומכת  בטוחה  עבודה 

חוצת-ארגון והקפדה על עבודה לפי החוק בכל הנוגע לשעות נוספות וכיו"ב.

אנו מתחילים במלוא המרץ את שנת 2021 עם תוכנית עבודה ענפה, במטרה לשפר את 
חוויית העובד, תוך התייחסות למכלול ההיבטים המרכיבים אותה - חוסן, סביבת עבודה, 

הוגנות והתפתחות, תוך קיום תקשורת שקופה ומתן שרות פנים ארגוני מיטבי.

*פעולות שנעשו בשיתוף עם המחלקה לעבודה סוציאלית וצוות הפסיכולוגים של המרכז הרפואי.


